

1 Who are we?

The Parks Canada Mandate and Charter

Mandate

On behalf of the people of Canada, we protect and present nationally significant examples of Canada's natural and cultural heritage, and foster public understanding, appreciation and enjoyment in ways that ensure the ecological and commemorative integrity of these places for present and future generations.

Our Role

- **We are guardians** of the national parks, the national historic sites and the national marine conservation areas of Canada.
- **We are guides** to visitors from around the world, opening doors to places of discovery and learning, reflection and recreation.
- **We are partners** building on the rich traditions of our Aboriginal people, the strength of our diverse cultures and our commitments to the international community.
- **We are storytellers** recounting the history of our land and our people — the stories of Canada.

Our Commitments

- **To protect**, as a first priority, the natural and cultural heritage of our special places and ensure that they remain healthy and whole.
- **To present** the beauty and significance of our natural world and to chronicle the human determination and ingenuity which have shaped our nation.
- **To celebrate** the legacy of visionary Canadians whose passion and knowledge have inspired the character and values of our country.
- **To serve** Canadians, working together to achieve excellence guided by values of competence, respect and fairness.



Photos (from top to bottom): Hendrik Cornelissen | Unsplash; Ivars Krutainis | Unsplash; Hector John Periquin | Unsplash

1 Qui sommes nous?

Le mandat et la charte de Parcs Canada

Mandat

Au nom de la population canadienne, nous protégeons et mettons en valeur des exemples représentatifs du patrimoine naturel et culturel du Canada, et en favorisons chez le public la connaissance, l'appréciation et la jouissance, de manière à en assurer l'intégrité écologique et commémorative pour les générations d'aujourd'hui et de demain.

Notre rôle

- **Gardiens**
...nous veillons sur les parcs nationaux, les lieux historiques nationaux et les aires marines nationales de conservation.
- **Guides**
...nous accueillons des visiteurs du monde entier en leur ouvrant les portes de lieux de découverte et d'apprentissage, de réflexion et de loisir.
- **Partenaires**
...nous misons sur les riches traditions de nos peuples autochtones, la vigueur de notre mosaïque culturelle et nos obligations envers la communauté internationale.
- **Conteurs**
...nous retraçons l'histoire des gens et des paysages qui ont façonné le Canada.

Notre engagement

- **Protéger**
...en priorité, le patrimoine naturel et culturel de ces lieux exceptionnels et en assurer l'intégrité.
- **Faire découvrir**
...la beauté et la richesse de nos milieux naturels, et rappeler le courage et l'ingéniosité de ceux et celles qui ont contribué à forger le Canada.
- **Commémorer**
...l'héritage inestimable que nous ont laissé tous ces visionnaires, dont le savoir et la passion ont inspiré le caractère et les valeurs de notre pays.
- **Servir**
...les Canadiens et les Canadiennes en travaillant ensemble pour atteindre l'excellence, guidés par les valeurs de compétence, de respect et d'équité.



Photos (de haut en bas) : Hendrik Cornelissen | Unsplash; Vars Krutainis | Unsplash; Hector John Perquin | Unsplash



SOCIÉTÉ GÉOGRAPHIQUE
ROYALE DU CANADA

ÉDUCATION
Géographique



Parcs
Canada

Parks
Canada